



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်
နေပြည်တော်

စာအမှတ်၊ ၄ / နဝရ - မပတ (၁) / ကမရ
ရက်စွဲ၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၉ ရက်

သို့

ဥက္ကဋ္ဌ

ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများတိုးတက်ရေးပါတီ

အကြောင်းအရာ။ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများတိုးတက်ရေးပါတီ၏ “ တိုးတက်ရေးသတင်းလွှာ ” ပါ
ရေးသားဖော်ပြချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သတိပေးအကြောင်းကြားခြင်း

ရည်ညွှန်းချက်။ မြန်မာ့မ္မတ်စလင်အမျိုးသားရေးရာအဖွဲ့ချုပ်၏ ၀၃-၀၂-၂၀၁၂ ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊
၅၇/လမရ-၁၅/မအဖ (၂၀၁၂)

၀။ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများတိုးတက်ရေးပါတီမှ နိုင်ငံရေးပါတီထုတ်ဝေခွင့် မှတ်ပုံတင်အမှတ် (နသ-၀၁၃)ဖြင့်
၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ထုတ်ဝေသည့် “ တိုးတက်ရေးသတင်းလွှာ ” အတွဲ ၂ အမှတ် ၁၂ စာစောင် စာမျက်နှာ
(၉)နှင့် (၁၈)တို့တွင် ဆောင်းပါးရှင် မာယသစ္စာဆိုသူမှ ရခိုင်ပြည်နယ် ပြိုကွဲခဲ့လျှင် ခေါင်းစဉ်ဖြင့်
အစ္စလာမ်ဘာသာနှင့် မြန်မာ့မ္မတ်စလင်များအား အောက်ပါအတိုင်း ဖော်ကားရေးသားထားကြောင်း
ရည်ညွှန်းစာဖြင့် မြန်မာ့မ္မတ်စလင်အမျိုးသားရေးရာအဖွဲ့ချုပ်မှ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့
တင်ပြတိုင်တန်းလာခဲ့ပါသည် -


- (က) အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ၏ ဘာသာရေးပွဲတော်များကို ကန့်ကွက်သူမဲ့ကျင်းပခွင့်ရှိခြင်း၊
- (ခ) ဗလီဝတ်ကျောင်းတော်များမှ ဝတ်တက်ရန် နိဗ္ဗာန်ဆော်ဩသံကို “ နွားအော်သကဲ့သို့ ” အကြိမ်ရေ
များစွာ ပတ်ဝန်းကျင်အား အနှောက်အယှက်ပေးခြင်း၊
- (ဂ) အစ္စလာမ်တရားတော်အရ ကုရ်ဇာနီစွန့်လွှတ်မှုအလှူဒါနအား “ တိရစ္ဆာန်များကို
နှိပ်စက်သတ်ဖြတ်ခြင်း ” စသည့် အစ္စလာမ်ဘာသာတရားအယူဝါဒအား ပြောင်ပြောင်တင်းတင်း
တိုက်ရိုက်ဖော်ကား ရေးသားထားခြင်း၊
- (ဃ) ဗလီဝတ်ကျောင်းတော် မွမ်းမံပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းအား ဗုဒ္ဓဘာသာနိုင်ငံတွင် စေတီပုထိုးများနှင့်
အပြိုင် ရင်ဘောင်တန်းလျက် ဗလီများကိုဟီးနေအောင် စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့မထီမဲ့မြင်ဆောက်လုပ်ခြင်း၊
- (င) မြန်မာအမျိုးသမီးများအား အဓမ္မငွေနှင့်ပေါက်၍ နည်းမျိုးစုံသုံးကာ စိတ်ကြိုက်ချယ်လှယ်ခြင်းဖြင့်
အစ္စလာမ်ဘာသာသို့ ဇာတ်သွင်းခြင်း၊
- (စ) “ ၇၈၆ ” ဆိုင်းဘုတ်တပ်ကာ ပြောင်ပြောင်တင်းတင်းစီးပွားရှာနေခြင်း၊
- (ဆ) မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းကပင် ရိုးသားစွာနေထိုင်ခဲ့ကြသည့် တိုင်းရင်းသား/
နိုင်ငံသားအစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များကိုလည်း “ ပြည်တွင်းနေအစ္စလာမ်ဘာသာကိုးကွယ်သည့်
မြန်မာ့မ္မတ်စလင် အမည်ခံဆိုသူများသည် လူတိရစ္ဆာန်များ ” ဟုခိုင်းနှိုင်းထားခြင်း။

၂။ နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ရပ်သည် နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ပေးရန် လျှောက်ထားစဉ်ကပင် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေပုဒ်မ ၆ တွင်ပါရှိသည့် အောက်ပါအချက်များအား စောင့်ထိန်းလိုက်နာမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံချက်ပြုထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ -

- (က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- (ခ) တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- (ဂ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာရေး၊
- (ဃ) လူမျိုးရေး သို့မဟုတ် ဘာသာရေး သို့မဟုတ် လူတစ်ဦးချင်း သို့မဟုတ် လူအများနှင့်ပတ်သက်၍ ပဋိပက္ခဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည့် သိက္ခာနှင့်ကိုယ်ကျင့်တရားကို ထိခိုက်စေနိုင်သည့် ရေးသားမှု၊ ဟောပြောမှု သို့မဟုတ် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှုမပြုလုပ်ရေး၊
- (င) ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးအတွက် အလွဲသုံးစားမပြုလုပ်ရေး၊
- (စ) နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်တစ်ခုခု၏အစိုးရ သို့မဟုတ် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် အခြားအဖွဲ့ အစည်းတစ်ခုခု သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးထံမှ ငွေကြေး၊ ပစ္စည်း၊ အခြားအထောက်အပံ့ကို တိုက်ရိုက် ဖြစ်စေ၊ ထွယ်ပိုက်၍ဖြစ်စေ ရယူသုံးစွဲခြင်း သို့မဟုတ် ယင်းတို့၏ ဩဇာခံယူခြင်းမပြုရေး။

၃။ နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ရပ်သည် ပါတီအဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့် ယင်းဥပဒေပုဒ်မ ၆ ပါဝန်ခံချက်များကို စောင့်ထိန်း လိုက်နာရန် ဝန်ခံချက်ပြုပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် အထက်အပိုဒ် (၁) ပါရေးသားမှုများသည် ပုဒ်မ ၆(ဃ)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အား စောင့်ထိန်းလိုက်နာရန် ပျက်ကွက်နေပါသည်။ ထိုသို့လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ပါက ယင်းဥပဒေပုဒ်မ ၁၂ (က)(၄)နှင့် ငြိစွန်းနေပြီး၊ ယင်းဥပဒေပုဒ်မ ၁၂ (ခ)အရ ငြိစွန်းနေသော ပါတီအား နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းကိုပယ်ဖျက်၍ ယင်းပါတီကိုလည်း ဖျက်သိမ်းရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသည်ကို အလေးထား လေးစားလိုက်နာရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတို့၏ ရေရှည်အကျိုးစီးပွားနှင့် မိမိတို့ပါတီ၏ ရှေ့အလားအလာတို့ကို ဆင်ခြင်မျှော်တွေးလျှက် နိုင်ငံရေးပါတီနှင့် ပါတီဝင်တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်ဆန့်ကျင်သော နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေပုဒ်မ ၆ ပါဝန်ခံချက်များကို ချိုးဖောက်သောဟောပြောမှု၊ ရေးသားဖြန့်ချိမှုများ မပြုလုပ်ရန်နှင့် ထပ်မံဆောင်ရွက်လာပါက ပါတီအားဖျက်သိမ်းသည်အထိ အရေးယူခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေး အကြောင်းကြားပါသည်။


 ၂၀၂၄ ဇူလိုင်လ
 ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

မိတ္တူကို

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအားလုံး

နိုင်ငံရေးပါတီများအားလုံး

မြန်မာ့မွတ်စလင်အမျိုးသားရေးရာအဖွဲ့ချုပ်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး

- ဥက္ကဋ္ဌရုံး
- လက်ခံ
- မျှော

} သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ လိုအပ်ပါက
အရေးယူဆောင်ရွက်သွားရန်

ရခိုင်ပြည်နယ်မြို့ကြွဲ့ခွဲလျှင်

ရန်ကုန်မှာ ရခိုင်တွေအများကြီး ဖြစ်လာပြီ။ ရခိုင်တွေ အများကြီးဖြစ်လာတော့ ရခိုင်တစ်ယောက်ဖြစ်တဲ့ ကျနော်လည်း ရခိုင်အသိုင်းအဝိုင်းနဲ့ မတွေ့မမြင် တွေလာရတယ်။ ဟိုအရင်တုန်းက ကျနော်တို့ တစ်လမ်းပေါင်းမှ ရခိုင်အိမ်(၂)အိမ်ပဲ ရှိတယ်။ အခုဆို တစ်လမ်းလုံးပေါင်းရင် ရခိုင်အိမ် (၆)အိမ်အထက်မှာ ဖြစ်လာပြီ။ ကျနော် တွေးမိတယ်။ ရခိုင်ပြည်ကြီးဟာ နိုင်ငံခြားသို့ လူဦးရေယိုစီးရုံသာမက ပြည်မကြီးနဲ့ အခြားပြည်နယ်တွေကိုပါ တစ်ဖုံစီမှ လူဦးရေယိုစီးခြင်း ခံနေရတယ်။

ရန်ကုန်မှာ ရခိုင်တွေအများကြီး ဖြစ်လာပြီ။ ရခိုင်တွေ အများကြီးဖြစ်လာ တော့ ရခိုင်တစ်ယောက်ဖြစ်တဲ့ ကျနော်လည်း ရခိုင်အသိုင်းအဝိုင်းနဲ့ မတွေ့မမြင် တွေလာ ရတယ်။ ဟိုအရင်တုန်းက ကျနော်တို့ တစ်လမ်းပေါင်းမှ ရခိုင်အိမ်(၂)အိမ်ပဲ ရှိတယ်။ အခုဆို တစ်လမ်းလုံးပေါင်းရင် ရခိုင် အိမ်(၆)အိမ်အထက်မှာ ဖြစ်လာပြီ။ ကျနော် တွေးမိတယ်။ ရခိုင်ပြည်ကြီးဟာ နိုင်ငံခြားသို့ လူဦးရေယိုစီးရုံသာမက ပြည်မကြီးနဲ့ အခြား ပြည်နယ်တွေကိုပါ တစ်ဖုံစီမှ လူဦးရေ ယိုစီးခြင်း ခံနေရတယ်။

နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းပဲ အခြားပြည်နယ်နဲ့ ပြည်မကြီးက လူငယ်တွေလိုပဲ ရခိုင်လူငယ် တွေ မလေးရှား၊ ထိုင်းနဲ့ စင်ကာပူ အစရှိတဲ့ နိုင်ငံတွေကို အလုပ်အကိုင်နဲ့ ငွေကြေးအတွက် ထွက်ခွာနေကြတယ်။ မောင်မောင်၊ ဒေးသီး တောင်လို လုံခြုံစိတ်ချမှုမရှိတဲ့ ဒေသက ရခိုင်တွေကလည်း ပြည်မကြီးကို အလုံး အရင်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာကြတယ်။ အခု ဆိုရင် ရန်ကုန်တိုင်းမှာဆို ရခိုင်တိုင်းရင်းသား ရေရာဝန်ကြီး ရတဲ့အထိ များပြားနေပြီ။ ရန်ကုန်မှာ များပြားနေတာဟာ ရခိုင်မှာ ရခိုင်လူမျိုးတွေ တဖြည်းဖြည်း အားလျှော့ နေတာကို ညွှန်းတမ်း၊ ဒီပဲခူးအတိုင်း ဆက်သွားမယ်ဆိုရင် ဘင်္ဂါလီတွေတို့ ဘယ်နည်းနဲ့မှ တွန်းလှန်နိုင်စရာ လမ်းမမြင် သေး။ တစတစ လျော့နည်းလာတဲ့ လူဦးရေဟာ နိုင်ငံတော်အစိုးရအဖို့ အစီအစဉ်ဟာ ဇီပွားစေ လုပ်ငန်းတွေ ထူထောင်ပေးဖို့၊ လုံခြုံမှုရှိ အောင် လုပ်ပေးဖို့၊ မီးအောင်းထိုးပြနေပေမယ့် တာဝန်ရှိသူ တွေကတော့ ပြင်ပမှရသွား တာဝန်ရှိသူ တွေမြင်တာက ဘင်္ဂါလီနဲ့ ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံခြားရဲ့ အဓိကအခြေ မခံရ ဖို့ပဲ၊ ဝန်ကြီးဌာနခွဲရံကတောင် ပြောလိုက်ပါပြီ။ ရခိုင်ပြည်မှာ ဒီပဲခူးတို့ ဘင်္ဂါလီမရှိတဲ့ မဟာဩမ် တော့ပါဘူး။ ခံခဲ့ရပေါင်းလည်း များခဲ့ပြီလေ။

ပြဿနာတစ်ကြိမ်ဖြစ်ပြီးတိုင်း ရခိုင်လူမျိုး တွေ ကိုယ့်ခြေကို ခွန့်ခွဲနေကြရင် နောင်မထေးလှတဲ့ နှစ်တွေမှာမှာ ရခိုင်ပြည် ရဲ့ အနာဂတ်ဟာ မတွေးရဲစရာပဲ။ မြန်မာ နိုင်ငံမှာ ပထမဦးဆုံးသော ပြည်နယ်ကိုစွန့်ခွာ သွားခဲ့ကြတဲ့ တိုင်းရင်းလူမျိုးအဖြစ်ကိုပါ ရောက်သွားနိုင်ချေ ရှိတယ်။

အစိုးရအနေနဲ့ နှစ် ပေါင်းငါးဆယ် လောက်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ခုလုံးကို ပြန်နဲ့သွားတဲ့ ရခိုင်လူဦးရေကို အခုထက် စာရင်းကြို တောက်ကြည့်သင့်တယ်။ ဘယ် လူမျိုးကမှ ကိုယ့်ဒေသလုံခြုံရေး ကိုယ့်ဒေသ ဇီပွားစေကောင်းရင်၊ ကိုယ့်ဒေသကို စွန့်ခွာ မှာမဟုတ်ဘူး။

ရခိုင်ကမ်းလှန်ဒေသမှာ သဘာဝ ဓါတ်ငွေ့ထွက်တယ်။ ရေခဲထွက်တယ်။

“ရခိုင်ပြည်ရဲ့ အနာဂတ်ဟာ မတွေးရဲစရာပဲ။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပထမဦးဆုံးသော ပြည်နယ် ကိုစွန့်ခွာသွားခဲ့ကြတဲ့ တိုင်းရင်းလူမျိုးအဖြစ် ကိုပါ ရောက်သွားနိုင်ချေရှိတယ်။”

တိုင်းရင်းကို မသွားကြနိုင်ချေဘူး။ တော်တော် များများက ထွက်ခွာတင်ကြတယ်။ ရွာမှ လတ်နင်းကျောင်းတွေဟာ ပိတ်ထားရတယ်။ ရွာက ကလေးတွေကတော့ နွဲ့ဒူးဆစ်ကျော် တို့ နေ့စဉ် အသွားတစ်ခါ အပြန်တစ်ခါ မြင်းပြီး မြို့ကျောင်းကို တစ်နေ့ ပျမ်းပျံ(၂) နာရီ ခြေကျင်ခရီးနဲ့ တက်ရသွားတယ်။ အနာဂတ်ရဲ့ သနားစရာ သားကောင်းတွေ ရခိုင်တွေဟာ ကိုယ်နေရတဲ့ဘဝကို ကိုယ် ပြန်ပုန်းလာတယ်။ ဥပမာအားပြန်ရမယ့် ကို နာကျဉ်းလာကြတယ်။ အပူအလှူလုပ်ရတာ အားလုံးပဲ နာကျဉ်းလာကြတယ်။ ဘဝကို ဒီနေရာကထွက်မှ တစ်လမ်းရမယ်ဆိုတဲ့ အတွေးတွေ ပေါက်လာတယ်။ မြို့မှာနေရင် ဆိုက်ကားသမား၊ တောမှာနေရင် လယ် သမား၊ ကမ်းမှာနေရင် တံငါသည် (အများစု ကိုပြောတာပါ) ဖြစ်ခဲ့အတွက် လူငယ်တွေဟာ မှီသမျှရင်းပြီး နိုင်ငံခြားထွက်ကြတယ်။ ရန်ကုန်ကိုလာကြတယ်။ မြဝတီကိုသွားကြ တယ်။ တာချီလီလီကို တက်ကြတယ်။ အမိက အင်အားယိုစီးပွားကြီး။

စီးပွားရေးကလည်းမကောင်း၊ ကျန်းမာရေး အတွက်လည်း မသင့်တော်၊ လုံခြုံမှုလည်း စိတ်မချရ။ ဘယ်အချိန် လည်လို့ခံရမှန်း မသိရတဲ့ နေရာက (ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တော၊ ရသေ့တောင်) ရခိုင်လူမျိုးတွေဟာ မိသားစုလိုက် မူရင်း နေရာတွေကို စွန့်ခွာလာကြတယ်။ တစတစ လျော့နည်းလာတဲ့အခါ အနိုင်ကျင့်မှုကြီးနဲ့ ကြုံလာရတယ်။ နိုင်ငံတော် အစိုးရကို အားကိုးပေးမယ့်လည်း ရာသီဥတုက အချိန် တော်တော်များများ ကိုယ့်ဘက်ကိုမပါ။ ဟို အရင်က ရခိုင်လူထုဟာ အစိုးရထက်စာရင် အန်အယ်ဒီကို ပိုပြီးတော့ အားကိုးခဲ့ကြ ပေမယ့် ပဋိပက္ခအတွင်းမှာတော့ သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ဟာ ရခိုင်လူထုရဲ့ ထောက်ခံမှုကို အပြည့်အဝရခဲ့တယ်။ ဒါ ရခိုင်လူထုဟာ ခေါင်းဆောင်ရှာနေတယ်(အားကိုး ရမဲ့လူရွာ နေတယ်။ အားကိုးရွာနေတယ်။ အားဝတ် နေတယ်)ဆိုတဲ့ အမိမိယိုက် ဖွင့်ဆိုနိုင်တယ်။

မည်သည့်အစုအဝေးမခံနိုင်ငံများ တွင်မှ မြန်မာလူမျိုးတို့ သွားရောက်ပြုမူလုပ် ကိုင်ခွင့်မရနိုင်သော ခြောက်လမ်းသွား လမ်းမကြီးများပေါ်တွင် ယာဉ်ကြောတစ်လမ်း လူတာ Tank ထိုး ပိတ်ဆို့ပြောင်ပြောင် တင်းတင်း ဂုဏ် တံဆိပ်ဖြင့် စည်းတမ်းမဲ့ ရောင်းဝယ် မောက်ကားခြင်း။

မည်သည့်အစုအဝေးမခံနိုင်ငံများတွင် မြန်မာလူမျိုးများ အလုပ်သမားအဖြစ်သာ ခိုင်းစေ စာပျက်နှာဖွဲ့လို့

ရန်ကုန်နဲ့ အခြားနေရာတို့ရောက်

“အနာဂတ်ရဲ့ သနားစရာသားကောင်းတွေ။ ရခိုင်တွေဟာ ကိုယ်နေရတဲ့ဘဝကို ကိုယ် ပြန်ပုန်းလာတယ်။ ဥပမာအားပြန်ရမယ့် ကို နာကျဉ်းလာကြတယ်။”

နောက်ဆက်တွဲ ဖေ့ဘွတ်စ်

တာဝန်အနီးဆုံးသည်မှာ အစုအဝေး အကြမ်းဖက်ခံရမှုကလေး။ OIC ဆိုသည် မှာ ဘာသာရေးအကြောင်းပြုပြီး မွတ်ဆလင် များကို တစ်ဖက်လှည့်နှင့် မြှောက်ပေးနေ သော ဘာသာရေးနယ်ဆုံးသမား များသာ ဖြစ်ပါသည်။ OIC ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထားရှိခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကို အစုအဝေးမခံ နိုင်ငံအဖြစ်သို့ အနုနည်း အကြမ်းနည်းဖြင့် အမြန် ဆုံးရောက်စေမည် ဖြစ်သည်။

မည်သည့်အစုအဝေးမခံနိုင်ငံများ တွင်မှ မြန်မာလူမျိုးတို့ သွားရောက်ပြုမူလုပ် ကိုင်ခွင့်မရနိုင်သော ခြောက်လမ်းသွား လမ်းမကြီးများပေါ်တွင် ယာဉ်ကြောတစ်လမ်း လူတာ Tank ထိုး ပိတ်ဆို့ပြောင်ပြောင် တင်းတင်း ဂုဏ် တံဆိပ်ဖြင့် စည်းတမ်းမဲ့ ရောင်းဝယ် မောက်ကားခြင်း။

မွတ်ဆလင်နိုင်ငံများတွင် မြန်မာ လူမျိုးများ အလုပ်သမားအဖြစ်သာ ခိုင်းစေ စာပျက်နှာဖွဲ့လို့

စာပျက်နှာ(၁၈)ပုအဆက်

ထားရှိ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးသော်လည်း မြန်မာ နိုင်ငံတွင် မူ အများပိုင် အချက်အချာကျ သော နေရာများတွင် ဆိုင်ကြီးကနားကြီး များဖွင့်လှစ်ပြီး စိတ်ကြိုက် စီးပွားရေး သောင်းကျန်းနိုင်ခြင်း။

ဘာသာရေးပတ်သက်သော ပျော်ပွဲ ရွှင်ပွဲများအား ကန့်ကွက်သူမဲ့ ကျင်းပခွင့်ရှိ သည့်အပြင်၊ အကန့်အသတ်မဲ့ ဆူညံစွာ ဗလီများမှ နွားအော်သကဲ့သို့ အကြိမ်ရေများစွာ ပတ်ဝန်းကျင်အား အနှောင့်အယှက်ပေးနိုင် ခြင်း၊ အခြား ဒီမိုကရေစီဟုဆိုသော နိုင်ငံများ တွင် အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ သတ်ဖြတ်ညှဉ်း ဆဲခွင့်ရသော အစီအစဉ်ကို ပိုက်ဆံရှိလျှင် ရှိသလောက် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဝယ်ယူနိုင်စက် သတ်ဖြတ်ခွင့်ရှိခြင်း။

ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံများတွင် အိမ်၊ ခြံ၊ မြေ၊ တိုက်တာအဆောက်အဦများကို ပိုက်ဆံ ရှိတိုင်း အကုန်လုံး လက်ဝါးကြီးအုပ် ဝယ်ယူ ခွင့်မရနိုင်သော်လည်း မြန်မာပြေပေါ်တွင် ပိုက်ဆံရှိလျှင် မွတ်ဆလင် ရပ်ကွက်အဖြစ် မည်သူ့ကိုမျှ ဝရုစိုက်စရာမလိုဘဲ တစ်ရပ်

ကွက်လုံး ဝယ်ယူတည်ထောင်ခွင့် ရထား ခြင်း။

ဗုဒ္ဓဘာသာနိုင်ငံတွင် စေတီပုထိုး များနှင့် အပြိုင် ရင်ဘောင်တန်းလျက် ဗလီကြီးများ ဟီးနေအောင် စည်းမဲကမ်းမဲ့ မထိမဲ့မြင် ဆောက်လုပ်ခဲ့၊ ဆောက်လုပ်ဦး မည်ဖြစ်ခြင်း။

အစ္စလာမ်မစ်နိုင်ငံများနှင့် ဘာသာ ခြားနှင့် လက်ထပ်ပါက သူတို့ဘာသာဝင် အဖြစ် ကူးပြောင်းကိုးကွယ်မှ အတည်ပြု တရားဝင်ရနီးမယား လင်ယောက်ျားနိုင်ငံသား ဖြစ်ခွင့်ရှိသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဗုဒ္ဓ ဘာသာဝင် မြန်မာအမျိုးသမီးများအား အဓမ္မဖြစ်စေ၊ ငွေနှင့်ပေါက်၍ဖြစ်စေ၊ ချော မော့ပြားယောင်း၍ဖြစ်စေ၊ နည်းမျိုးစုံသုံးကာ စိတ်ကြိုက်ချယ်လှယ်ပြီး ဗုဒ္ဓဘာသာထဲသို့ ကူးပြောင်းစရာမလိုသည့်အပြင်၊ ကန့်ကွက်သူ၊ တိုင်ကြားသူ၊ အရေးယူသူမဲ့၊ လွတ်လပ်စွာ သူတို့ဘာသာထဲသို့ ဇာတ်သွင်း၊ အလိုရှိ သလောက် စိတ်ကြိုက်ယူပိုင်ခွင့်ရှိခြင်း။

မွတ်စလင်တို့အနေဖြင့် ၇၈၆ မဟုတ် သောဆိုင်များတွင် အားပေးဝယ်ယူ

စားသုံးခြင်း မပြုလုပ်သော်လည်း၊ မြန်မာ လူမျိုးများအနေဖြင့် အလှူအတန်း၊ သာရေး နာရေးပွဲများမှစပြီး အပျင်းပြေကွမ်းယာ စားခြင်းအထိ ကုလား-မြန်မာမခွဲခြားဘဲ၊ နှိမ်ချစော်ကားနှောင့်ယှက်ခြင်း မပြုဘဲ၊ ဝယ်ယူအားပေးခြင်း။

လူ့အခွင့်အရေးဟု တအော်တည်း အော် နေသော နိုင်ငံကြီးများမှာပင် မရနိုင် သော အထက်ပါ အချက်အလက်များစွာကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် အခမဲ့၊ စည်းကမ်းမဲ့၊ အထိန်းအကွပ်မဲ့၊ ဥပဒေမဲ့၊ အနှောင့်အယှက် မဲ့၊ ဖောသီစွာရရှိနေခြင်းကို မြန်မာလူမျိုးများ အားလုံး ကြည့်တတ်လျှင်မြင်ရ မည်ဖြစ်သည်။

OIC ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထားရှိခဲ့ ပါက အထက်ပါ အချက်များအပြင် နောက်ထပ် အချက်တစ်ချက် ထပ်မံတိုးလာဦး မည်ဖြစ်သည်။ ထိုအချက်မှာ "ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မြန်မာလူမျိုးများအား ထစ်ကနဲရှိ ပြဿနာ လုပ်၊ မဟုတ်သော သတင်းများအား နိုင်ငံ တကာတွင် ဝါဒဖြန့်၊ သူတို့ အားစော်ကား သည်ဟု အကြောင်းရှာကာ၊ တာလီဘန်၊ အယ်လ်ကေးဒါးတို့ဖြင့် အသက်အန္တရာယ်ကို

ခြိမ်းခြောက်၊ ဘာသာလူမျိုးကို အမြစ်ဖြုတ် အပျောက်ရိုက်လာမည်" ဆိုသော အချက်ပင် ဖြစ်သည်။

ဒီမိုကရေစီအရေး၊ အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးဟုဆိုကာ OIC ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် တရားဝင် ထားရှိလိုက်ပါက မြေပွေးခါးပိုက်ပိုက် သည်ထက် ဆယ်ပြန် မက ဆိုးဝါးမည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတနှင့်တကွ စစ်ဗိုလ်ချုပ်ကြီးများအားလုံး နားလည် သဘောပေါက်ထားရန် အထူးလိုအပ်ကြောင်း။

မြန်မာတို့က ပြည်တွင်းနေ အစ္စလာမ် ဘာသာကိုးကွယ်သူဟု၊ သတင်းနှင့် သတင်း စာများတွင် ထည့်လဲသုံးနေသော်လည်း ရိုဟင်ဂျာထံလျှင် ပြည်တွင်းနေ အစ္စလာမ် ဘာသာကိုးကွယ်သူဟု ဆိုသော မြန်မာ မွတ်ဆလင်အမည်ခံ ထစ်ကနဲရှိ အခွင့် အရေးတောင်းဖို့တစ်ခုသာ ချောင်းနေသော လူတို့ ရုဇ္ဈာန်များနှင့် တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ မွတ်ဆလင်များအားလုံး ရိုဟင်ဂျာဘက်က နာတတ်ကြောင်း သိဖို့အချိန်တန်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။

